
Sprawozdanie z działalności Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia w 2024 r. 
 

1. Na dzień 31 grudnia 2024 r. w skład Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia 
wchodziło 10 organizacji pozarządowych. 

2. Komisja obradowała na 3 posiedzeniach, w dniach: 26 kwietnia, 20 czerwca oraz  
1 października 2024 r. Posiedzenia w kwietniu i w sierpniu 2024 r. odbyły się zdalnie za 
pośrednictwem platformy TEAMS MS, a posiedzenie 1 października 2024 r. odbyło się 
w siedzibie w Wydziale Polityki Społecznej i Zdrowia UMK przy ul. Dekerta 24  
w Krakowie. 

3. Najważniejsze ustalenia z posiedzeń w 2024 r.: 

 Przedstawiciele Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia na posiedzeniach 
zapoznali się z aktualnymi i planowanymi do realizacji programami polityki zdrowotnej, 
były to m.in.:  

- Program prewencji otyłości oraz wczesnego wykrywania zaburzeń lipidowych  
i nadciśnienia tętniczego u dzieci;  

- Program polityki zdrowotnej w zakresie wczesnego wykrywania wad wzroku  
u dzieci, zwłaszcza krótkowzroczności, w tym w związku z realizacją nauki zdalnej 
podczas epidemii COVID-19;  

- Program powszechnego dostępu do defibrylacji z elementami nauki pierwszej 
pomocy w Gminie Miejskiej Kraków;  

- Program polityki zdrowotnej z zakresu zwiększenia dostępności do świadczeń 
pielęgnacyjnych i opiekuńczych w Gminie Miejskiej Kraków w ramach dziennego lub 
całodobowego pobytu dla osób niesamodzielnych niewymagających opieki 
instytucjonalnej oraz z zakresu wsparcia ich opiekunów nieformalnych;  

- Program Dzienny Dom Opieki Medycznej w Gminie Miejskiej Kraków;  

- Program profilaktyki i rehabilitacji dysfunkcji narządu ruchu dla mieszkańców Gminy 
Miejskiej Kraków. Jednocześnie, niedługo realizowany będzie również  

- Program polityki zdrowotnej w zakresie wykrywania zaburzeń słuchu u dzieci 
uczęszczających do szkół i placówek z terenu Gminy Miejskiej Kraków.  

- Program w zakresie profilaktyki zakażeń meningokokowych dla dzieci od 2-36 m.ż.  

 Omówiono propozycje działań zmierzających do zwiększenia ilości organizacji w KDO 
ds. Zdrowia, m.in. sięgnięcie do bazy organizacji pozarządowych, które składają oferty 
w konkursach ogłaszanych przez Referat oraz tych, którym zlecane są zadania  
i  wysłania im zaproszenia do dołączenia do KDO ds. Zdrowia. Ponownie dyskutowany 
był również temat połączenia KDO ds. Zdrowia z KDO ds. Niepełnosprawności.  

 Omówiony został pogram powszechnego dostępu do defibrylacji. Pani Maria Piętak-
Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK przypomniała, że założenia programu 
zostały pozytywnie zaopiniowane przez Agencję Ocen Technologii Medycznych  
i Taryfikacji, która jest dla UMK jednostką nadrzędną podczas zatwierdzania 



programów. Wszystkie stare urządzeń obsługiwane w ramach Impulsu Życia przez 
pogotowie ratunkowe, zostały wymienione na nowe, do sieci dodane zostały 
dodatkowe urządzenia. Aktualnie w sieci jest 61 nowych urządzeń i planowany jest 
zakup kilkunastu nowych. W programie zakładano przygotowanie aplikacji, która 
informowałaby o dostępności AED w okolicy. UMK odpowiada za gminne AED (są 
dobrze oznaczone i istnieje mapa ich rozmieszczenia), nie ma informacji o AED 
instytucji prywatnych. Stwierdzono, że na terenie przedszkoli, żłobków i szkół również 
są urządzenia i UMK mógłby mieć informacje o nich w swojej bazie.  
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